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Pro programy České televize se chystá vlastní síť

Ostatní televize, včetně šesti nových, musí počkat na novelu zákona

Olympiádu z Číny příští rok chce Česká televize vysílat digitálně. Bude tak první televizí v digitálním
formátu volně dostupnou na většině území Česka. Veřejnoprávní televize se totiž včera definitivně
dohodla s Českým telekomunikačním úřadem na tom, že jí připraví vysílací síť nezávisle na ostatních
televizích. A to jak na komerční Nově a Primě, tak i na šestici nových televizí, která čeká na licence.

"Olympiáda je jedním z dobrých důvodů pro lidi, proč se o digitální vysílání zajímat," říká Zdeněk
Duspiva, koordinátor zavádění digitálního televizního vysílání. Tím, že má Česká televize vysílací
práva k olympiádě, by mohla podpořit zájem lidí o tak zvané set-top-boxy, které si lidé pro příjem
digitálního vysílání budou muset pořídit. Podobně například odstartovali digitální vysílání v Itálii, kde
ho spojili s mistrovstvím světa ve fotbale. I v Česku v té době obchodníci hlásili zvýšený zájem o set-
top-boxy. A to digitální vysílání fungovalo jen v okolí Prahy, Brna a Ostravy.

Vlastní cesta České televize

České televizi teď musí telekomunikační úřad přichystat vlastní vysílací síť, do které se vejde místo
dvou dnes klasicky vysílaných kanálů čtyři až pět programů. Včetně už vysílaného sportovního
kanálu ČT4 Sport. Digitalizace by kromě lepší kvality přijímaných programů měla časem přinést i
doplňkové služby - například ovládání účtu dálkovým ovladačem od televize. To chystá Poštovní
spořitelna.

"Teď hledáme místo pro Českou televizi na celém území tak, aby vysílání bylo co nejméně
problémové," říká šéf telekomunikačního úřadu Pavel Dvořák. Česká televize by tak na konci příštího
roku měla digitálně vysílat zhruba pro sedmdesát procent obyvatel. "Záleží samozřejmě na
okolnostech, ale při optimistické variantě to může být až 85 procent," říká vedoucí projektu
digitalizace České televize Pavel Hanuš.



Podle něho je důležité to, že veřejnoprávní televize hodlá budovat celoplošné digitální vysílání.
Současně zůstane vysílat v dnešní podobě program ČT1, tím veřejnoprávní televize splní podmínky
zákona. "Pokrytí celé země a všech obyvatel bychom pak měli dořešit do konce roku 2009," dodává
Dvořák. Původně se přitom mluvilo až o roku 2010 nebo dokonce 2012.

Pomůže i novým televizím

Změna přístupu České televize, která se rozhodla být první digitálně vysílanou, pomůže podle
Duspivy i novým televizím. "Byl by to impuls k tomu, aby se digitalizace konečně rozjela," říká šéf
hudební televize Óčko Jiří Balvín. "Problém ovšem je, že stále nemáme licence," dodává.

Šest nových televizí zvažuje, že se kvůli ztrátě už udělených licencí obrátí na Evropskou komisi.
Televize dokonce zvažují i možnost arbitráže. Ztráty, které utrpěly tím, že dostaly licence, začaly se
připravovat a pak o ně přišly, vyčíslily nové televize na 1,4 miliardy korun.

Podle Duspivy se do pár týdnů má připravit novela mediálního zákona, která by znovuudělení licencí
novým televizím měla vyřešit. Stejně by měla řešit postoj obou komerčních televizí, Novy a Primy,
které se zatím přechodu na digitální vysílání brání. Důvodem je dělení desetimiliardového koláče
reklamních příjmů mezi více hráčů.
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